
سقف بودجه برای مقابله با دلالی بازرسان ویژه در دفتر باشگاه سپاهان
کمیته ویژه جهت راســـتی آزمایی و بررســـی سقف 
بودجه ابلاغی در باشگاه های لیگ برتر به درخواست 
سازمان بازرسی کل کشور مستقر می شود. در همین 
رابطه، اما سازمان بازرسی با مستقر کردن تیمی در 
باشگاه سپاهان به دنبال بررسی قراردادهاست. در 
این رابطه گفته می شـــود در صورت کشف هرگونه 
تخلف احتمالی در رابطه با قراردادها و دیگر مسائل 
مالی، پرونده ضمن ارائـــه به نهادهای ذی صلاح و 

قضایی، در خصوص فســـخ و کنسل شدن قرارداد 
نیز اقدام خواهد شد. با این حال باشگاه سپاهان 
که طی فصول اخیر در بخش مالی و اداری عملکرد 
موفقی داشـــته، طی روزهای اخیر مدعی شده که 
هیچ اشـــکالی در بحث قراردادی آنها وجود ندارد و 
باید منتظر ماند و دید تیم بازرسی مستقر شده در 
این باشـــگاه، چه شرایطی را دنبال خواهد کرد و به 

چه نتیجه و خروجی دست خواهد یافت.

احســـان اصولـــی، ســـخنگو و عضـــو هیـــأت 
رئیسه فدراســـیون فوتبال درمورد راهکارهای 
فدراســـیون فوتبـــال بـــرای مقابله بـــا دلالی، 
گفت: »بـــرای جلوگیری از کمترین اثرپذیری 
از دلالـــی، فعالیت ها، مطالعـــات و اقداماتی 
در فدراســـیون فوتبال در حال انجام است.  
موضـــوع ســـاماندهی و آیین نامـــه کارگزاران 
فوتبال یا همان ایجنت ها یکی از مواردی است 

که در هیأت رئیســـه مورد بحث و بررسی قرار 
گرفته است . با استفاده از نظرات کارشناسی 
همکاران، صاحب نظران، پیشکسوتان و اهالی 
فوتبال، اصلاحاتی در این آیین نامه انجام شده 
است.« اصولی بیان کرد: »امیدوارم در جلسه 
آتی هیأت رئیســـه این آیین نامـــه به تصویب 
برسد. سختگیری ها، ایجاد ساختارها و نظام 
حاکم بـــر روابط بین باشـــگاه ها و بازیکنان و 

همچنین نظام حاکـــم بر نقل و انتقالات و... 
به شـــکلی طراحی شـــده که دلالی در فوتبال 
کمترین اثر را داشته باشد. حذف صددرصدی 
دلالی و شـــیوه های مرتبط شـــاید کار سختی 
باشـــد اما به دنبـــال به حداقل رســـاندن این 
موضوع هستیم. یکی از تأثیرهای همین بحث 
آیین نامه سقف بودجه در باشگاه ها، مربوط 

به مقابله با دلالی در فوتبال است.«
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بازنگری در قرارداد قلعه نویی
در شرایطی که امضای قرارداد کادر فنی تیم های ملی به 
مرحله نهایی رسیده، احسان اصولی عضو هیأت رئیسه 
و سخنگوی فدراسیون فوتبال در این مورد توضیحاتی 
ارائه کرد. او گفت: »توافقات با تمام ســـرمربیان طرف 
فدراســـیون نهایی شـــده و قراردادها تنظیـــم و نهایی 
شده است. الان در مرحله امضا است. برخی دوستان 
امضا کرده و برخی هم نکرده اند، اما چهارچوب نهایی 
شـــده اســـت. این یک فرایند اداری و حقوقی اســـت و 
تعداد قرارداد ســـرمربیان و مربیـــان تیم های ملی هم 
زیاد اســـت. ابتدا باید امضـــای مربیان گرفته شـــود و 
سپس ریاست فدراسیون آنها را امضا کند .« او درمورد 
زمان قرارداد قلعه نویی، هم توضیح داد: »قرار اســـت 
تا پایان جام جهانی باشـــد اما در پایـــان جام ملت ها 
پـــس از نتایج تیم ملی بازنگری خواهد شـــد. در تمام 
قراردادها فدراســـیون این حق را برای خود قائل است 
که ارزیابی مدام و مستمری نسبت به عملکرد مربیان 
داشـــته باشد . قلعه نویی یک مربی بزرگ است اما این 
حق را باید نه تنها نسبت به وی بلکه تمام مربیان برای 

فدراسیون قائل باشیم.«

سمیعی عضو جدید هیأت مدیره استقلال:

گم شدن قرارداد نکونام را پیگیری می کنم

در ادامه تغییرات مدیریتی استقلال، مجمع فوق العاده 
این باشـــگاه، صبح دیروز در محل این باشگاه  با حضور 
میثم پیله فروش نماینده وزارت اقتصاد و دارایی و رئیس 
جلســـه، فلاح نماینـــده وزارت ورزش و جوانان و نایب 
رئیس جلسه، خطیر سرپرســـت مدیرعاملی، علیرضا 
خانی، مهدی حیدرزاده، مهدی افضلی و اعضای هیأت 
مدیره استقلال در محل این باشگاه برگزار شد. در این 
جلسه فرشید سمیعی معاون حقوقی و سخنگوی سابق 
اســـتقلال به عنوان عضو موظف  هیـــأت مدیره آبی ها 
انتخاب و مشغول به کار شد. سمیعی در زمان مدیریت 
حجت کریمی، از ســـمت خود برکنار شـــده بود و حالا 
دوباره پس از مدتی کوتاه دوباره به این باشگاه بازگشت. 
ســـمیعی که مقابـــل این باشـــگاه در محاصره هـــواداران 
آبی پوشان قرار گرفته بود، در واکنش به گم شدن قرارداد 
سرمربی این تیم گفت: »متوجه شدیم قرارداد نکونام در 
محل باشگاه نیست ولی موضوع از طریق حراست وزارت 
ورزش در حال پیگیری اســـت. البته تا ۲۰۰ میلیارد بدهی 
ســـال قبل پرداخت نشـــود، هیچ قراردادی از تیم جدید 
ثبت نخواهد شـــد. هواداران نگرانی هایی دارند که باید 
به آن پاســـخ داده شود. در حال حاضر تلاش همه ما این 
است که حامی مالی مناسبی برای باشگاه و تیم پیدا شود 
و چند گزینه مد نظر هســـتند که پس از بررسی، بهترین 
انتخاب خواهد شـــد. امیدواریم به سرعت شاهد انتقال 
پول و منابع مالی به باشـــگاه باشـــیم تا بتوانیم تیم را در 

کمترین زمان ببندیم.«

میلان برای جذب ستاره پورتو تخفیف خواست

طارمی جایگزین لوکاکو می شود؟

درخشـــش مهدی طارمی ســـتاره تیم ملی کشـــورمان 
در ترکیـــب پورتـــو باعث شـــده تا ایـــن بازیکـــن ایرانی 
مشـــتریان زیادی پیدا کند و از باشـــگاه های بزرگ اروپا 
پیشـــنهاد داشته باشد. میلان، منچســـتر یونایتد و رم 
از جمله مشتریان بزرگ ستاره ایرانی به شمار می آیند. 
در جدیدتریـــن خبـــر در این زمینه ســـایت »اســـپورت 
مدیاست« ایتالیا در گزارشـــی نوشت: »میلان بشدت 
برای جذب یک مهاجـــم جدید تلاش می کند و به نظر 
می رسد طارمی شاخص ترین نام در حال حاضر بین آنها 
باشد. احساس استفانو پیولی سرمربی میلان این است 
که تنها تکیه بـــر اولیویه ژیرو که این بازیکن هم بزودی 
37 ســـاله خواهد شـــد برای فصل آینده کافی نخواهد 
بود. مدیران روسونری بیش از هر چیز به سمت دو نام 
گرایش دارند: طارمی از پورتـــو و آلوارو موراتا از اتلتیکو 
مادریـــد کـــه هـــر دو دارای مشـــخصات هجومی خوبی 
هستند. میلان در مورد طارمی جدی است اما حداقل 
۲۰ میلیون یورو برای خروج این ایرانی از پورتو لازم است. 
علاوه بر این، اگر او به روسونری بپیوندد، میلان باید از 
ایده امضای قرارداد با ساموئل چوکوئزه صرف نظر کند 
زیرا آخرین سهمیه غیراتحادیه اروپا خواهد بود. در این 
بین، ســـایت »DTransferencias« پرتغال اعلام کرد 
باشگاه میلان امیدوار است پورتو برای فروش طارمی با 
مبلغ 15 تـــا 18 میلیون یورو رضایت دهد. این در حالی 
اســـت که از اینتر هم به عنوان یکی دیگر از مشـــتریان 
طارمی یاد شده است. این باشگاه در پی توافق با چلسی 
بر سر ادامه حضور روملو لوکاکو است اما اگر این مهاجم 
بلژیکی در اینتر نماند، نرآتزوری گزینه های هجومی دیگر 
را بررســـی می کند که طارمی یکی از آنهاســـت. طارمی 
یک گزینه ارزان برای اینتر محســـوب می شود و افعی ها 
می تواننـــد با هزینه ۲۰ میلیـــون یورویی او را به خدمت 
بگیرند و در این شرایط، باید دید طارمی کدام یک از دو 

تیم مطرح شهر میلان را انتخاب خواهد کرد.

گزارش و خبر

ز  ا پـس  نکونـام  جـواد  صحبت هـای 
بـازی دوسـتانه برابـر پیـکان و انتقـاد او 
از رونـد فعالیت هـای باشـگاه در فصـل 
نقـل و انتقـالات این باشـگاه را در کانون 
توجـه قرار داده و همه در انتظار شـروع 
دوبـاره تحـرکات نقـل و انتقـالات آبی ها 
ایسـنا در  هسـتند. در همیـن رابطـه، 
مطلبـی بـه بازیکنـان مـورد نظـر نکونام 
کـرده  اشـاره  اسـتقلال  تقویـت  بـرای 
کـه یکـی از آنهـا سـرجی انریـک آملیـه، 
33 سـاله اسـپانیایی اسـت.  مهاجـم 
ایـن بازیکـن کـه فوتبالـش را از رده هـای 
سـنی مایـورکا آغـاز کـرده، پـس از حضور 
در تیـم دوم ایـن باشـگاه، 13 سـال قبل 
بـه تیـم اصلی مایورکا پیوسـت و به مرور 
با قراردادهای قرضی راهی باشگاه هایی 
چون رکرتیوو هوئلوا و آلارکون شـد و در 
نهایـت بـا انتقالـی دائمی در سـال ۲۰13 
بـه نومانسـیا پیوسـت. او در سـال ۲۰15 
راهـی ایبـار شـد و بـه مـدت شـش فصل 
در ایـن تیـم تـوپ زد. انریـک در همیـن 
مقطـع زمانـی و پیـش از جـام جهانـی 
۲۰18 روسـیه، بـه بالاتریـن ارزش گذاری 
میلیـون   1۰ قیمتـی  و  رسـید  تقریبـی 
پیـدا کـرد  یورویـی در مارکـت لالیـگا 
امـا بـا پاسـخ منفـی بـه پیشـنهادات در 

ایبـار ماندنـی شـد. نکتـه جالـب توجـه 
شـدن  همبـازی  انریـک،  درخصـوص 
او بـا امیـر عابـدزاده در لالیـگا دو و در 
ابتـدای  در  انریـک  بـود.  پونفرادینـا 
تابستان گذشته به رئال اوویدو پیوست 
و پـس از یـک فصل بازی بـرای این تیم، 
اکنون به عنوان بازیکن آزاد می تواند به 
تیمـی جدیـد بپیونـدد. ایـن مهاجـم که 
دو بـازی بـرای تیـم جوانـان اسـپانیا هـم 
انجـام داده، در مجمـوع 19۲ بـازی خود 
در لالیـگا، 34 گل و ۲5 پـاس گل بـه نام 
خـود ثبـت کرد تـا آمار تقریبـی هر چهار 
بـازی یـک تأثیرگـذاری مسـتقیم را بـه 
ثبـت برسـاند. البتـه آمـار او در لالیگا دو 
بهتر بوده و موفق شده در 19۰ بازی، 49 
گل و 15 پـاس گل بـه جـا گذاشـته و آمـار 
هـر ۲3۰ دقیقـه یک تأثیرگذاری را به نام 
خـود کند. اما انریک در شـرایطی گزینه 
حضـور در خـط حملـه اسـتقلال شـده 
کـه از چنـد تیـم پیشـنهاد دارد. آنـدورا 

کـه در لالیـگای ۲ حضـور دارد و مالـک 
آن جـرارد پیکه اسـت، یکـی از تیم های 

خواهـان اوسـت. همچنیـن، سـیوا 
اسـپور ترکیـه هـم دیگـر مشـتری 

انریـک محسـوب می شـود و آن 
طـور کـه سـایت as نوشـته، 

اسـپانیول هم این بازیکن 
و  گرفتـه  نظـر  یـر  ز ا  ر

مدیـر ورزشـی ایـن 
شـخصاً  باشـگاه، 

ب  جـذ پیگیـر 
انریک است. 
طبـق ادعـای

نریـک  ا  ،  a s
می دهـد  ترجیـح 

ر  د ا  ر لـش  تبا فو
اسـپانیا ادامـه بدهـد و حـالا بایـد دیـد 
بـا توجـه بـه پیشـنهادهای مختلفـی که 
بـه دسـت ایـن بازیکـن رسـیده، او راهی 

اسـتقلال خواهـد شـد یـا نـه.

نقل و انتقالات

گزینه لالیگایی نکونام، از تیم پیکه هم پیشنهاد دارد

دردسرهای بی پایان قانون سقف بودجه در فوتبال ایران

وقتیهواداراسپانسرمیشود!
یکی از اعضای 
کمیته تدوین 

و مقررات 
فدراسیون 

فوتبال 
می گوید: 

»هواداران 
تیم ها نباید 

به شخصه به 
بازیکن کمک 

مالی کنند 
بلکه باید 

کمک های 
مالی خود 

را در اختیار 
باشگاه قرار 

دهند و در 
این صورت 
کمک های 

مالی هواداران 
متمول 

منافاتی با 
قانون سقف 

بودجه 
باشگاه ها 

نخواهد 
داشت

رقم قرارداد پرسپولیسی ها  افشا شد

خ پوش بیرانوند گران ترین سر

از زمانی که دو باشـــگاه استقلال و پرسپولیس وارد بورس 
شدند، قرار شـــد قرارداد بازیکنان دو تیم به شکل شفاف 
رســـانه ای شـــود اما هر دو باشـــگاه برای آن که با بازیکنان 
خود به مشـــکل نخورند، مجمـــوع خریدهای شـــان را در 
کدال منتشـــر کردند و همیـــن موضوع باعث شـــد مبلغ 
قرارداد ســـرخابی ها علامت ســـوال باقی بماند. اما حالا 
سایت طرفداری به اسنادی دســـت یافته و میزان قرارداد 
پرسپولیســـی ها در لیگ بیست و دوم را افشا کرده است. 
ضمن اینکه وعده داده شـــده نوبت به قرارداد اســـتقلالی 

ها می رســـد.
 

گل محمدی با 24.5 میلیارد
مطابق ســـندی که منتشـــر شـــده، مبلغ قرارداد یحیی گل 
محمـــدی برای ســـال جدیـــد ۲4.5 میلیارد تومـــان بدون 
آپشـــن اســـت اما از آنجایی کـــه یحیی فصل قبـــل قرارداد 
18 میلیـــارد و 85۰ میلیونـــی داشـــت که با آپشـــن به ۲5.5 
میلیارد می رســـید، بعید اســـت او در لیگ بیســـت و سوم 
بـــا ۲4.5 میلیـــارد کار کنـــد. طبق قانون پرســـپولیس حق 
دارد تنهـــا ۲۰ درصد آپشـــن روی این مبلغ قـــرارداد بگذارد.

 
قرارداد بیرو

در مورد علیرضا بیرانوند او تا قبل از فســـخ قراردادش 
باید امســـال بـــا 14.5 میلیـــارد برای پرســـپولیس بازی 
مـــی کـــرد و از آنجایـــی کـــه فصل قبـــل قـــرارداد 1۲.5 
میلیـــاردی اش بـــا آپشـــن از ۲۰ میلیـــارد گذشـــته بود، 
پیش بینی می شـــد در فصل جدید هـــم 14.5 میلیارد 
او از ۲5 میلیـــارد بگـــذرد امـــا بیرانوند قـــرارداد قبلی را 
فســـخ کرده و حالا باید با قرارداد جدید از پرسپولیس 
پول بگیرد. باور اینکه پرســـپولیس تنها 15 میلیارد )به 
عـــلاوه ۲۰ درصد آپشـــن( بـــه بیرانوند بدهد، ســـخت 
اســـت چرا که رضـــا درویش اعلام کرد حاضـــر بوده 15 
میلیـــارد به عیســـی آل کثیـــر بپردازدولی ایـــن بازیکن 

نپذیرفـــت و به ســـپاهان رفت.
 

دستمزد بازیکنان در لیگ بیست و دوم
بیرانوند در فصلی که گذشـــت 1۲.5 میلیارد قرارداد بست 
و نزدیک به ۲۰ میلیارد دســـتمزد گرفـــت که البته بیرانوند 
مدعی اســـت بخش عمـــده ای از این آپشـــن هـــا را هنوز 
دریافـــت نکرده اســـت. مهدی ترابی، دانیال اســـماعیلی 
فـــر، ســـروش رفیعـــی، مرتضـــی پورعلـــی گنجی، ســـعید 
صادقـــی، میـــلاد ســـرلک و... 1۲ میلیارد تومـــان قرارداد 
بســـته بودند اما آپشـــن های آن ها متغیر بود. به شـــکلی 
کـــه به طور مثال ســـعید صادقی و مهدی ترابی با آپشـــن 
از 19 میلیـــارد عبـــور می کردنـــد اما دانیال اســـماعیلی فر 
و ســـروش رفیعی روی 18 میلیـــارد می ماندنـــد. گئورگی 
گولســـیانی در ظاهـــر گران تـــر از بازیکنـــان 1۲ میلیاردی 
پرســـپولیس بود چرا کـــه قـــرارداد 14 میلیاردی داشـــت 
امـــا پرسپولیســـی ها بـــرای او آپشـــن خاصی ننوشـــتند و 
دســـتمزدش با آپشـــن به 14 میلیارد و ۲8۰ میلیون تومان 
رســـید. مطابق این جـــدول گـــران ترین پرسپولیســـی، 
لوکادیـــا بـــود. وحید امیری بـــا قـــرارداد 1۰ میلیـــارد و 8۰۰ 
میلیـــون تومانی، کمـــال کامیابی نیا با قـــرارداد 9 میلیارد 
و 1۰۰ میلیـــون تومان، امید عالیشـــاه با قـــرارداد 9 میلیارد 
و عیســـی آل کثیر با قـــرارداد 6 میلیارد در این لیســـت به 
چشـــم می خورند اما آپشـــن های آن ها متفاوت اســـت و 

مبلغ قراردادشـــان را به شـــدت افزایـــش می دهد.

سوژه روز

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

خالدآبادی استقلالی می شود

قایدی، استقلال را می خواهد

نقـل  از چهره هـای موردتوجـه  یکـی 
و انتقـالات، محمدرضـا خالدآبـادی، 
گلـر تیـم ملـی امیـد و هـوادار اسـت. 
اسـتقلال و پرسپولیس از جدی ترین 
مشـتریان او بودند، اما باید رقم قابل 
توجـه 11 میلیـارد تومانـی رضایت نامـه 
ایـن گلـر را پرداخـت می کردنـد. پیش 
از تغییـرات مدیریتی و اسـتعفای علی 
امیـری و حجـت کریمـی، اسـتقلال بـا 
هوادار به توافق قطعی رسـیده بود اما 
این تغییرات سبب شد خالدآبادی به 
پرسـپولیس نزدیـک شـود امـا پـس از 
روی کار آمـدن علـی خطیـر بـه عنـوان 
اسـتقلال،  مدیرعاملـی  سرپرسـت 

رحیمـی،  محمدجـواد  بـا  شـخصاً  او 
مدیرعامـل هـوادار مذاکـره کـرد و بـه 
احتمـال بسـیار فـراوان رضایت نامـه 
صـادر  اسـتقلال  بـرای  خالدآبـادی 
خواهـد شـد. بـه گـزارش ایسـنا، قـرار 
رضایت نامـه  بابـت  اسـتقلال  اسـت 
ایـن بازیکـن مبلـغ 9 میلیـارد تومـان 
و  شـرایط  ایـن  در  کنـد.  پرداخـت 
رضایـی  علیرضـا  زیـاد،  احتمـال  بـه 
اسـتقلالی ها  سـاله   ۲3 دروازه بـان 
آبی پوشـان  بـا  دیگـر  سـال  یـک  کـه 
قـرارداد دارد و در تمرینـات ایـن تیـم 
هـم حضور یافتـه از جمع آبی پوشـان 

جـدا خواهـد شـد.

در شـرایطی کـه هنـوز وضعیت مهدی 
قایـدی بـرای فصـل بعـد نامشـخص 
اسـت، کارت بـازی ایـن بازیکـن بـرای 
تیـم شـباب الاهلـی صـادر شـده ولـی 
وینگـر بوشـهری ایـن تیـم را در اردوی 
در  صربسـتان  در  کـه  فصـل  پیـش 
هـی  همرا  ، سـت ا ی  ر گـزا بر ل  حـا
گذشـته  روزهـای  در  اسـت.  نکـرده 
برخـی از منابـع خبـری در امـارات از 
جملـه روزنامه هـای معتبـر ایـن کشـور 
مدعـی شـدند قایـدی بـه همـراه دو 
بازیکـن دیگـر از شـباب الاهلـی، قـرار 
اسـت بـا بازیکنـی از اتحـاد کلبـاء بـه 
نـام سـلطان عـادل معاوضـه شـوند و 
ایـن توافـق میـان دو باشـگاه، نهایـی 

ایـن حـال، باشـگاه  بـا  شـده اسـت. 
اسـتقلال همچنـان امیـدوار اسـت تـا 
بتوانـد رضایـت شـباب الاهلـی بـرای 
انتقـال قایـدی را بـه دسـت بیـاورد و 
رسانه های دیگری از امارات، از تمایل 
وینگر بوشهری به حضور در استقلال 
الریاضیـة  خبـر دادنـد. شـبکه دبـی 
امـارات  اسـپورت  خبـری  صفحـه  و 
نوشـتند کـه مهـدی قایـدی تصمیـم 
ادامـه حضـور در اسـتقلال دارد  بـه 
و ایـن تیـم بـرای جـذب ایـن بازیکـن 
دیـد  بایـد  اسـت.  داده  درخواسـت 
بالاخـره سرنوشـت ایـن بازیکـن بـرای 
فصـل بعد چـه خواهد شـد و او لباس 

چـه تیمـی را بـر تـن مـی کنـد.

انریک؛ همبازی سابق عابدزاده 

برش

پیشنهاد استقلال به یک مربی اسپانیایی 
اما نکونام برای تقویت کادر فنی اش هم یک مربی اسپانیایی را مد نظر دارد. پس از 
کناره گیری نکونام از فولاد و جدایی رجبی از این تیم، باشگاه فولاد مانوئل بناونته 
گونزالس، دستیار اسپانیایی نکونام را به عنوان مربی موقت این تیم انتخاب کرد اما 
طولی نکشید که علیرضا منصوریان جایگزین گونزالس شد. حالا اما نکونام با حضور 
در استقلال خواستار حضور این مربی در جمع آبی پوشان شده است. البته گونزالس 
هنوز پاسخی به باشگاه استقلال نداده و باتوجه به شرایط نابه سامان این تیم مشخص 

نیست که به این پیشنهاد جواب مثبت دهد یا خیر.

 امســـال فصل نقل و انتقـــالات با توجه 
به قانون ســـقف بودجه با حواشی زیاد 
در حـــال برگزاری اســـت و طبق ادعای 
قـــدرت  کـــه  باشـــگاه هایی  برخی هـــا 
مالی بیشـــتری دارند، موفـــق به جذب 
بازیکنان بهتری شـــده اند که البته این 
موضوع با اعتراض برخی از باشـــگاه ها 
بخصوص باشـــگاه پرســـپولیس همراه 
بـــود. سرخ پوشـــان در بحـــث انتقـــال 
عیســـی آل کثیـــر، مهاجـــم خـــود ادعا 
داشـــتند کـــه باشـــگاه ســـپاهان مبلغ 
بســـیار بالایی به این بازیکن پیشـــنهاد 
داد کـــه ایـــن موضـــوع باعـــث جدایی 
خ پوشـــان و حضـــور او در  مهاجـــم سر
جمع ســـپاهانی ها شـــد. در 

خ پوشان ادعا  واقع سر
کرده اند کـــه برخی از 
باشـــگاه ها همچون 

قانـــون  ســـپاهان 
ســـقف بودجـــه را 

رعایـــت نمی کننـــد. ایـــن اعتراض هـــا 
باعث محرومیت ۲ مدیر پرســـپولیس 

افشـــین پیروانی و حسین خبیری 
شـــد و کمیته اخلاق فدراسیون 

فوتبال خبیـــری و پیروانی را 
به دلیـــل آنچـــه مصاحبـــه 

بـــاره  در غیرمســـئولانه 
ســـقف بودجه و نشـــر 
اکاذیب و افتـــرا عنوان 
شـــده بود به مـــدت ۲۰ 

روز از همراهـــی تیم خود 
محـــروم کرد.

راستی آزمایی از 

باشگاه سپاهان در پایان فصل نقل 
و انتقالات

در ایـــن میـــان اعـــلام شـــد کـــه باتوجه به 
حضـــور پررنـــگ ســـپاهان در فصـــل نقل 
و انتقـــالات و جـــذب بازیکنـــان متعـــدد، 
ســـازمان خصوصی ســـازی، حسابرســـی از 
این باشـــگاه را در اولویت قـــرار دهد و تیم 
حسابرســـی در این باشـــگاه مســـتقر کند. 
عـــلاوه بـــر این پـــس از پایان فصـــل نقل و 
انتقالات نیز ســـازمان بازرســـی کل کشـــور 
گروهی را برای انجام حسابرسی در باشگاه 
مذکور جهت راستی آزمایی در مورد سقف 

بودجه باشگاه مستقر کند.
 

کمک مالی 
هوادار متمول

لیســـی ها  پرسپو

در حالـــی بـــه عـــدم رعایت قانون ســـقف 
بودجه توســـط برخـــی از تیم هـــا معترض 
هســـتند کـــه در روزهـــای اخیـــر موضـــوع 
کمک هـــای مالـــی هـــوادار متمـــول ایـــن 
تیم بـــر ســـر زبان هـــا افتـــاده اســـت. این 
هـــوادار پرسپولیســـی در ایـــن فصـــل نقل 
و انتقـــالات بازیکنـــان، بـــا باشـــگاه و رضـــا 
درویـــش همراهی داشـــته و در تلاش بوده 
ضمـــن ترغیـــب بازیکنـــان مدنظـــر بـــرای 
انتقـــال به جمـــع سرخ پوشـــان، در بحث 
تمدیـــدی و پاداش نیز چتـــر حمایتی خود 
را در اختیار مجموعه باشـــگاه پرسپولیس 
قرار دهد. البته ایـــن موضوع تنها مختص 
پرسپولیس و امسال نیست و در سال های 
گذشته تیم اســـتقلال هم از کمک مالی 
برخی از هواداران خود اســـتفاده کرده 
و در فصـــل نقل و انتقـــالات بازیکنان 
مورد نظـــر خـــود را جذب کـــرده بود. 

کمک مالی هواداران در دنیا هیچ 
تعریفی ندارد

حـــال ایـــن ســـؤال پیـــش می آیـــد کـــه آیا 
کمک های مالی هواداران با قانون ســـقف 
بودجه تیم ها در تضاد اســـت یا خیر؟ یکی 
از اعضـــای کمیته تدوین و مقررات 
کـــه  ل  فوتبـــا فدراســـیون 
نخواســـت نامش فاش 
شود، در خصوص این 
می گویـــد:  موضـــوع 
تیم هـــا  »هـــواداران 
نبایـــد بـــه شـــخصه به 
لـــی  ما کمـــک  یکـــن  باز
کننـــد بلکه بایـــد کمک های 
اختیـــار  در  را  خـــود  مالـــی 
باشـــگاه قرار دهند و در این 
صورت کمک هـــای مالی 
متمـــول  هـــواداران 
منافاتـــی بـــا قانون 
جـــه  د بو ســـقف 
ه ها  شـــگا با

نخواهد داشـــت. در واقع کمک های مالی 
هـــواداران در ســـقف بودجـــه ای کـــه برای 
تیم هـــا در نظر گرفته شـــده )3۲5 میلیارد 
تومـــان( نمی گنجـــد.« او صحبت هایـــش 
را ایـــن گونـــه ادامـــه می دهد: »براســـاس 
قوانیـــن بین المللـــی باشـــگاه ها یکســـری 
درآمدهـــا دارنـــد که ایـــن درآمدها شـــامل 
حـــق پخـــش، فـــروش بلیـــت، فـــروش 
محصـــولات ورزشـــی، فـــروش بازیکـــن و 
ســـایر موارد اســـت که این درآمدها را برای 
خریـــد بازیکـــن، هزینه های جاری و ســـایر 
مـــوارد مورد نیـــاز خـــود هزینـــه می کنند. 
امـــا در این میان در خارج از کشـــور کمک 
مالی هـــواداران هیـــچ تعریفی نـــدارد و در 
واقع ایـــن موضوع تنهـــا در ایران اســـت و 
در ســـایر کشـــورها هواداران به باشـــگاه ها 
کمـــک مالـــی نمی کننـــد.« ایـــن در حالی 
اســـت که فوتبـــال ایـــران درآمـــد آنچنانی 
نـــدارد چـــرا کـــه حـــق پخـــش تلویزیونی 
به باشـــگاه هـــا پرداخـــت نمی شـــود و این 
موضـــوع بـــه چالـــش باشـــگاه های ایرانی 
تبدیل شـــده اســـت. در این میـــان تأکید 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا بر این اســـت 
کـــه باشـــگاه ها خـــود درآمدزایـــی داشـــته 
و بـــه انـــدازه درآمـــد خـــود هزینـــه کنند و 
 وابســـتگی مالی نداشته باشـــند. این عضو 
کمیته تدوین مقررات فدراســـیون فوتبال 
ادعا کرد که امســـال فدراســـیون فوتبال با 
توجـــه به اجرای ســـقف بودجـــه، مقرراتی 
جدیـــد در نظر گرفته اســـت کـــه قطعاً این 
قانـــون در ســـال های آینـــده بـــا جدیـــت 
بیشـــتری ادامـــه خواهد یافـــت و علاوه بر 
این قانون ســـقف بودجه کمـــک زیادی به 
فوتبـــال ایـــران خواهد کرد تـــا مبلغ هزینه 
تیم ها مشخص شـــود؛ موضوعی که پیش 
از ایـــن به هیچ وجـــه وجود نداشـــت و در 
واقع خـــود باشـــگاه ها هم نمی دانســـتند 
کـــه در طـــول یـــک فصـــل چقـــدر هزینه 
می کننـــد. او صحبت هایـــش را این گونـــه 
ادامـــه می دهـــد: »کمیته تدویـــن مقررات 
بیشـــتر بررســـی های خـــود را براســـاس 
مخـــارج تیم هـــا در نظر گرفته اســـت، این 
در حالی اســـت کـــه این کمیتـــه باید روی 
درآمد تیم ها بررســـی های بیشتری داشته 
باشـــد و بداند که تیم ها درآمدهای خود را 
چگونه و از چه طریقی به دســـت می آورند. 
ای اف ســـی هم روی این زمینه حساس 
اســـت و ایـــن موضـــوع هم یکـــی از 
موضوعـــات در بحث حرفه ای 
ل  تبـــا فو ی  ه ها شـــگا با

محســـوب می شـــود.«


